
  

      

Referat 

Bestyrelsesmøde/Julefrokost tirsdag d. 29. november 2022  

KL. 18.00-21.00 

Afholdes i Dalby  

Afdeling sørger for sødt til kaffen ☺ 

* Ordstyrer: Bibi * Sekretær: Søs 

Fraværende: Ann, Louise, Peter, Emil, Franciska 

Fælles spisning 
Orientering:  

1. Korte meddelelser 

• Formand 
a. Birthe har henvendt sig til Digital læring for foredrag. De er endnu ikke vendt tilbage. 

• Elever 
a. Skoledage på Mulernes for 8.klasse. Det var gode dage, som eleverne var tilfredse med. 
b. Mikroovne er fjernet. Vi kan ikke helt styre det med rengøring. Reaktionerne i klasserne er 

egentlig, at vi ikke er så trætte af det. Vi kan godt se ovnene blev ret ulækre. 
c. Ungebyråd er startet. Caroline og Simon er valgt fra Hindsholmskolen. 

• Dagtilbud – medarbejder/leder og SFO 
a. Frokostordning. 
b. Afbud fra Trygfonden til hjertestarter.  
c. Bag for en sag. Der blev solgt godt, med stort tilskud til Børnetelefonen. 
d. Overblik over børn der skal i skole til sommer. I år søges der støtte til 4 børn i almen. 22 

elever skal i skole fra dagtilbud august 2023. 
e. Nyt system er ved at blive implementeret. 

• Afdeling Mesinge – medarbejder/leder 
a. Klubben er startet op igen. Der er nu 17 der deltager. En rigtig god fortælling. 
b. Årlig visitation er i fuld gang. En del store elever der går ud. Efterskole og STU. 
c. Pædagogstilling i opslag lige nu. 
d. Legeplads på vej ved E huset.  
e. Fællesskaberne vokser. Bl.a. øget samarbejde med specialklasserne. 

• Afdeling Dalby – medarbejder/leder 
a. Vi flytter lidt rundt på lokaler – Lego, mødelokale m.m.  
b. Nyt skolekøkken er taget i brug. Vi holder indvielse på tirsdag som dagens samling.  
c. For 8. klasse er 1.12 datoen hvor de for første gang får standpunktskarakterer. 
d. I tirsdags var der fælles fodboldarrangement i afd. 2. Der var mange der deltog.  

• Fælles  
a. Handicaprådet 
b. Ny skolechef  

i. Kommentarer fra bestyrelsen: Det er bekymrende, at den store opgave bliver lagt på 
en der har et stort område i forvejen. Det opleves som en udvanding af positionen. 
Derudover har det heller ikke historisk har det ikke været godt med folk uden 



  

skoleforstand. Bestyrelsen beslutter at sende en bekymringsskrivelse vedrørende 
ovenstående.  

c. Ny direktør 
d. Læring i organisationen. NUSSA 

  Debat og Beslutning 
2. Høringssvar til kommunens børn- og ungepolitik (Bilag 1) 

a. Hvordan sikre vi handling bag de store ord? 
b. Skrive målsætning ind i forhold til antal hænder m.m. som alle intensionerne kræver for at 

blive ført ud i livet – konkrete rammer for visionen 
c. Godt ” Den revision, vi satte i gang i 2022, har været båret af et princip om åbenhed og 

inddragelse.”  
d. Ret lang politik. Godt med grundighed, men kan også betyde færre får den læst 
e. Godt med så stort et fokus på fællesskaber og fælles løsninger 
f. Konkrete metodevalg er lidt atypisk at finde i en politik 
g. Teksttung. Ikast/Brande kommune har lavet én plakat med kommunens politik 
h. Kan der laves et resume? Politikken i overskrifter. Se tegningen på kernefortællinger fra 

dagtilbud 
i. For mange citater – hvad skal vi med det? 
j. Birthe laver høringssvar samlet fra Hindsholms børn og unge, bestyrelse  

3. Madordning i Dagtilbud 
a. Godt 6 % har sagt nej tak til madordning 
b. Vi ville gerne at madordning var en politisk beslutning 
c. Kun en institution har ikke madordning 

4. Evaluering af Læreplaner i Dagtilbud (Bilag 2 eftersendes af Anna) 
a. Fremgår af vores årshjul at vi skal tale om dette 
b. Rundt om bestyrelse hvert andet år 
c. Sendt til bestyrelsen 29.11 
d. Anna sørger for den kommer på hjemmeside  
e. Vi har det på dagsorden i marts  

5. Klassekvotient 

• Nationalt er det besluttet at i 0.-2. klasse er klasseloft sænket til 26 

• Byrådet har fastsat ny klassekapacitet for nye årgang for 0. – 2. klassetrin fra skoleåret 2023/24. 
 

• Det har betydning for skoleindskrivningen til skoleåret 2023/24. Klassekapaciteten er nu fastsat til 
22 elever. Det betyder, at der nu og fremover kan optages elever uden for eget skoledistrikt optil 
22 elever.  

 

• Byrådet har besluttet, at skolelederen i særlige tilfælde, på baggrund af individuelle 
elevvurderinger, kan beslutte at hæve klassekapaciteten med én elev. 

 
6. Møde med lokalråd  

a. Øget samarbejde mellem lokalråd, landsbyordninger og politisk udvalg 
b. Næste bestyrelsesmøde i januar bruges til dette møde 

Eventuelt 

• Ansøgning til investeringspuljen 

• Bestyrelsen bakker op om AULA opfordring til at tage bussen. Vi følger udviklingen når der er gratis 
bustransport 

 



  

Næste bestyrelsesmøde er ændret til et møde med lokalrådene. Dato er også ændret, så vi mødes mandag 
den 23. januar i Dalby kl 19-21. 

 

 

 


